
 

 

Zápis z jednání 
Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. (Spolek), které se konalo 8. 11. 2021 od 10 hodin 
online formou prostřednictvím aplikace Microsoft Teams. Jednání bylo svoláno pozvánkou dne 
24. 10. 2021 na 6. 11. 2021, ale vzhledem k tomu, že by se v tomto termínu nesešla nadpoloviční 
většina členů Spolkové rady Spolku, bylo po projednání se všemi členy přeloženo na 8. 11. 2021. 
 
Jednání bylo přítomno 13 členů Spolkové rady Svazu chovatelů ovcí a koz z.s.:  
Martin Carbol, Jan Hála, ing. Martin Hošek, Ph.D., ing. Tomáš Klíma, ing. Richard Konrád,  
ing. Karel Krátký, Petr Kříž, ing. Vít Mareš, Pavel Slovák, Pavel Sokol, MVDr. Jiří Štros,  
ing. Jan Vejčík, ing. Vladislav Vítek. 
Omluveni: ing. Jaromír Dobrovolný, Milan Domáň. 
Za Revizní komisi Spolku se jednání zúčastnil: ing. Antonín Vejčík, CSc. 
Host: ing. Jiří Huml 
 
Program: 

1) Zahájení, aktuální informace 
2) Plnění usnesení Členské schůze – Shromáždění delegátů a SR SCHOK z.s. 
3) Hodnocení činnosti a hospodaření SCHOK z.s. a svépomocného fondu Spolku v r. 2021 
4) Projednání návrhu odměn pro funkcionáře a zaměstnance Spolku 
5) Příprava programu činnosti Spolku v roce 2022 
6) Různé 
7) Diskuse 
8) Závěr 

 

1) Zahájení  
Jednání předsedal ing. Vít Mareš, který konstatoval, že zasedání Spolkové rady (SR) je 
usnášeníschopné a že SR bude jednat podle programu uvedeného na pozvánce. Jako 
zapisovatele jednání SR určila ing. Víta Mareše, jako ověřovatele ing. Jiřího Humla. 
2) Kontrola usnesení 
Usnesení č. 11/2021 Členské schůze – Shromáždění delegátů 2021  
„SD ukládá Předsednictvu Spolku projednat na Ministerstvu zemědělství povinnost 
synchronizace čipových známek s čísly zvířat v ÚE a usilovat o zrušení této povinnosti“. 
Požadavek byl projednán s ČMSCH, a.s. a MZe ČR, výsledkem bylo pouze rozšíření nabídky 
malých ušních známek s čipem za cenu 25,- Kč za kus  
Usnesení Spolkové rady č. 18/2016  
Spolková rada ukládá představitelům jednotlivých útvarů spolku dodržování jednacího řádu a 
stanov Spolku s důrazem na odesílání pozvánek a předávání zápisů z jednání zejména revizní 
komisi. Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 46/2018 
Spolková rada ukládá řediteli zajistit předkládání stavu finančních prostředků jednotlivých 
krajských sdružení čtvrtletně – podmínkou je předávání vyúčtování krajských pokladen do 10. 
dne následujícího měsíce po skončení čtvrtletí. Splněno. 
Usnesení Spolkové rady č. 57/2018  
Spolková rada požaduje po jednotlivých složkách Spolku, aby na všech akcích podporovaných 
Spolkem a na všech propagačních materiálech bylo umístěno oficiální logo Spolku, které bude 
viditelně umístěno a také zdokumentováno. Umístění loga je podmínkou finanční podpory akce. 
Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 10/2019 
Spolková rada ukládá předsedům rad plemenných knih ovcí a koz připravit návrh možných změn 
průběhu jednání rad plemenných knih ovcí a koz. Úkol trvá. Ukládá předsedům chovatelských 
klubů provedení revize členské základny. Úkol trvá. 
 



 

 

Usnesení Spolkové rady č. 4/2020 
Spolková rada ukládá předsednictvu Spolku zlepšit propagaci Spolku – informace o činnosti 
formou bannerů, článků v odborném tisku a na internetu. Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 6/2021 
Spolková rada ukládá předsednictvu Spolku jednat v ochraně proti predátorům ve prospěch 
chovatelů ovcí a koz České republiky. Úkol trvá. 
Usnesení Spolkové rady č. 7/2020 
Spolková rada schválila pokyn na financování chovatelských klubů Spolku a ukládá předsednictvu 
Spolku seznámit s tímto pokynem jednotlivé kluby Spolku. Úkol trvá, zajistí ředitel Spolku. 
Usnesení Spolkové rady č. 15/2021  
Spolková rada ukládá Předsednictvu Spolku a Redakční radě Zpravodaje Svazu chovatelů ovcí a 
koz z.s. nepublikovat ve spolkových tiskovinách a na webových stránkách Spolku informace, které 
jsou v rozporu se stanovisky Spolku a v rozporu s rozvojem chovu ovcí a koz v České republice.  
Úkol trvá. 
 
Usnesení Spolkové rady č. 16/2021  
Spolková rada bere na vědomí provedenou kontrolu usnesení.  
Pro    13 proti      0     zdržel se   0 
Usnesení bylo schváleno 
 
3) Hodnocení činnosti a hospodaření SCHOK z.s. a svépomocného fondu Svazu v r. 2021 
Činnost Spolku byla ovlivněna vyhlášením nouzového stavu v jarních měsících. Podařilo se nám 
uspořádat všechny nákupní trhy, další akce se rozběhly uskutečněním odloženého Ovčáckého 
dne na Levandulovém statku v Bezděkově. Po roční přestávce proběhla výstava ovcí a koz 
v Horšovském Týně, střihači soutěžili ve Vrběticích. Uspořádali jsme Ovenálie na Zlobici, 
uskutečnila se výstava Země živitelka, kterou kompletně připravili členové Jihočeského krajského 
sdružení a na které proběhl šampionát ovcí plemene zwartbles, soutěž v rychlostříži ovcí, ukázka 
zpracování masa a ukázka různých způsobů stříhání ovcí. Začátkem září se uskutečnila Národní 
výstava hospodářských zvířat v Brně. Úspěšná byla i výstava Náš chov v Lysé nad Labem. 
Uskutečnily se plánované podzimní nákupní trhů na berany a kozly. Proběhla velká část akcí 
krajských sdružení a chovatelských klubů. I přes vyhlášená omezení jsme uspřádali konferenci 
v Koutech a počítáme i s dalšími plánovanými akcemi na Zlobici. Podařilo se nám zpracovat 
žádosti chovatelů na dotace pomocí nové aplikace (pro chovatele ovcí), které administruje náš 
Spolek a všechny podat v termínech stanovených SZIF a Ministerstvem zemědělství (dotace na 
genetické zdroje). Snížil se počet zapojených ovcí v kontrole užitkovosti nedojených ovcí na 
12 593 ks oproti roku 2020, kdy jich bylo 14 115 ks, zůstal podobný stav u dojených ovcí 1 712 ks 
oproti roku 2020, kdy jich bylo 1 750 ks, poklesl i počet koz zapojených v kontrole užitkovosti na 3 
706 ks oproti roku 2020, kdy jich bylo 4 550 ks. To odráží celkově špatnou situaci v chovu ovcí a 
koz u nás. Výsledek hospodaření Spolku k 30. 9. 2021 je – 12 031 tis Kč. Na účtech Spolku bylo 
k 31. 10. 2021 8 741 328 Kč, v pokladnách bylo k 31. 10. 2021 159 328 Kč. Průběžný výsledek 
hospodaření k 30. 9. 2021 odpovídá stavu nezaúčtovaných plemenářských služeb a dotací. 
Svépomocný fond Spolku registruje nyní 4 půjčky. Všechny půjčky jsou spláceny podle 
dohodnutých termínů. Členům SR byly předloženy následující podklady:  
Výsledovka Spolku k 30.9.2021, stav bankovních účtů a pokladen Spolku k 31.10.2021 a přehled 
splácení jednotlivých půjček svépomocného fondu Spolku.  
 
Usnesení Spolkové rady č. 17/2021  
Spolková rada schválila předložené hodnocení činnosti a hospodaření SCHOK z.s. 
a svépomocného fondu Spolku v roce 2021. Spolková rada ukládá předsednictvu projednat 
s daňovým poradcem účtování kontroly užitkovosti bez DPH a z toho vyplývající změnu smlouvy 
na vedení účetnictví Svazu chovatelů ovcí a koz z.s. s firmou Horký and Zmrzlý s.r.o. IČ 28354222. 
Pro  13   proti      0     zdržel se   0 
Usnesení bylo schváleno 



 

 

 
4) Projednání návrhu odměn pro funkcionáře a zaměstnance Spolku 
Předsednictvo Spolku předložilo, na základě průběžných výsledků činnosti Spolku a hospodaření, 
návrh na vyplacení ročních odměn pro funkcionáře a zaměstnance Spolku. 
Hodnotitelé plemenných beranů a kozlů podle počtu hodnocených zvířat na jednotlivých 
nákupních trzích připraví předsedové RPKO a RPKK. 
V diskusi byl původní návrh upraven a doplněn. 
 
Usnesení Spolkové rady č. 18/2021  
Spolková rada schvaluje projednaný návrh odměn, ukládá ekonomickému oddělení Spolku 
vyplatit odměny v nejbližším výplatním termínu a připravit smlouvy s jednotlivými příjemci 
odměn. 
Pro  12     proti   0     zdržel se  1   
Usnesení bylo schváleno 
 
Ve 12.05 odešel z jednání MVDr. Jiří Štros, ve 12.20. odešel z jednání Ing. Vladislav Vítek. 
 
5) Příprava programu činnosti Spolku v roce 2022 
Byl projednán návrh akcí Spolku na rok 2022 
V diskusi požádal Ing. Mareš přítomné o spolupráci při přípravě kalendáře akcí  
a o příspěvky do Zpravodaje. 
 
Usnesení Spolkové rady č. 19/2021  
Spolková rada ukládá všem útvarům Spolku předložení termínů jednotlivých akcí na rok 2022 do 
11. 11. 2021 a příspěvků do Zpravodaje 1/2022 do 19.11.2021. 
Spolková rada schválila termín členské schůze SCHOK z.s. 9. 4. 2022. 
Spolková rada schválila termín mezinárodní konference SCHOK z.s. - 4. - 5. 11. 2022. 
Pro  11     proti   0        zdržel se  0 
Usnesení bylo schváleno 
 
6) Různé  
- projednání žádostí o poskytnutí půjček ze svépomocného fondu Spolku 
Předsednictvo Spolku a Správní rada fondu projednala žádost o poskytnutí půjčky Jarmily 
Jemelíkové ve výši 200 000 Kč na oplocení pastevního areálu a doporučila ho ke schválení. 
Žádost byla schválena elektronicky. 
 
- projednání žádosti o uspořádání nákupního trhu (NT) v Helvíkovicích 
Usnesení Spolkové rady č. 20/2021  
Spolková rada vzala na vědomí žádost o uspořádání NT v Helvíkovicích v chovatelském centru 
Fitmin. Tento NT nahradí NT Podhůra. 
Pro  11     proti   0        zdržel se  0 
Usnesení bylo schváleno 
 
- projednání návrhu Národního dotačního programu Ministerstva životního prostředí pro 

podporu chovatelů hospodařících v oblastech s výskytem vlka. Program se skládá ze dvou na 
sobě nezávislých dotačních titulů. Dotační titul 1 - Podpora zvýšených nákladů na organizaci 
pastvy hospodářských zvířat v oblastech s výskytem vlka (formou plošné platby na hektar 
aktivní pastviny). Dotační titul 2 – Podpora preventivních opatření menšího rozsahu za účelem 
zabezpečení stád hospodářských zvířat před útoky vlka. 

Usnesení Spolkové rady č. 21/2021  
Spolková podporuje vytvoření Národního dotačního programu Ministerstva životního prostředí 
pro podporu chovatelů hospodařících v oblastech s výskytem vlka. 
Pro  11     proti   0        zdržel se  0 



 

 

Usnesení bylo schváleno 
 
- Spolkové radě byl předložen k projednání  návrhu statutu chovatelských a zájmových klubů 
Spolku 
Usnesení Spolkové rady č. 22/2021  
Spolková rada schvaluje statut chovatelských a zájmových klubů Spolku 
Pro  11     proti   0        zdržel se  0 
Usnesení bylo schváleno 

 
- Spolkové radě byla předložena žádost o příspěvek na uspořádání Svatováclavského 

chovatelského dne v Pěnčíně konaného 28.9.2021 ve výši 9 990 Kč 
Usnesení Spolkové rady č. 23/2021 
Spolková schvaluje příspěvek Libereckému krajskému sdružení Spolku na uspořádání 
Svatováclavského chovatelského dne v Pěnčíně konaného 28.9.2021 ve výši 9 990 Kč. Příspěvek 
bude převeden do pokladny Libereckému krajskému sdružení Spolku. 
Pro  11     proti   0        zdržel se  0 
Usnesení bylo schváleno 
 
7) Diskuse 
Proběhla u jednotlivých bodů programu. 
 
8) Závěr 
Jednání ukonči Ing. Mareš 13.45 hod 
Zapsal: Ing. Vít Mareš 
Ověřil: Ing. Jiří Huml 


